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1. Otwarcie posiedzenia. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia Henryk Stencel otworzył 10 

posiedzenie Komisji Budżetu i Mienia VII kadencji Rady Powiatu. Powitał członków 

Komisji oraz zaproszonych gości: Skarbnika Powiatu panią Katarzynę Witek – Roj, 

Wicestarostę pana Jarosława Sworzenia, Naczelnika Wydziału Zarządzania 



Bezpieczeństwem pana Bartłomieja Deptę oraz Komendanta Powiatowego PSP 

pana Radosława Radkowskiego.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad i przyjęcie porządku 

posiedzenia. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia Henryk Stencel stwierdził, że 

w posiedzeniu uczestniczy 10 członków Komisji, więc obrady są prawomocne. 

Starosta Mirosław Duży nie uczestniczył w posiedzeniu Komisji.  

Następnie odczytał proponowany porządek posiedzenia. W związku 

z niezgłoszeniem uwag poprosił o jego przyjęcie. 

Głosowano w sprawie: przyjęcia porządku posiedzenia.  

Wyniki głosowania: ZA: 10 PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Członkowie Komisji przyjęli porządek posiedzenia jednogłośnie, 10 głosami za. 

3. Wydatkowanie środków w zakresie bezpieczeństwa – sytuacja 

finansowa Komendy Powiatowej PSP oraz środki będące w 

dyspozycji Wydziału Zarządzania Bezpieczeństwem. 

Przewodniczący Komisji Henryk Stencel przeszedł do kolejnego punktu porządku 

posiedzenia i poprosił o zabranie głosu Komendanta Powiatowego Państwowej 

Straży Pożarnej pana Radosława Radkowskiego.  

Komendant Powiatowy PSP pan Radosław Radkowski przedstawił budżet 

jednostki. Poinformował, że budżet Komendy na rok 2024 został ustalony na kwotę 

7 887 000,00 zł. , ze względu na niedoszacowanie dokonano zmian zwiększenia do 

ostatecznej kwoty: 8 798 062,48 zł., a wykonie budżetu to kwota 8 793 090,32 zł. 

Dokonano zwrotu środków do budżetu państwa w kwocie :  4 972,16 zł.  

Z całego planu budżetowego większość środków bo ponad 80% to uposażenia 

funkcjonariuszy. 



Funkcjonariusze:   

• wydatki osobowe - to kwota: 224 505,00 zł.  

• uposażenia funkcjonariuszy: 5 723 413,00 zł. 

• pozostałe należności funkcjonariuszy: 229 377,00 zł. 

• nagrody roczne: 406 341,00 zł. 

• równoważniki pieniężne i ekwiwalenty dla funkcjonariuszy oraz pozostałe 

należności: 1 042 105,48 zł.  

Pracownicy cywilni: 

• wynagrodzenia osobowe pracowników: 225 605,00 zł. 

• dodatkowe wynagrodzenia roczne: 15 546,00 zł. 

• składki na ubezpieczenia społeczne: 33 737,00 zł. 

• składki na Fundusz Pracy: 3 404,00 zł. 

Wynagrodzenia bezosobowe: 

• wynagrodzenia bezosobowe: 13 596,00 zł.  

Pozostałe wydatki:  

• zakup materiałów i wyposażenia: 326 235,00 zł. 

• zakup energii łącznie: 262 327,00 zł. ( w tym energia elektryczna, cieplna oraz 

woda ) 

• zakup usług remontowych: 23 624,00 zł. 

• zakup usług zdrowotnych: 29 189,00 zł. 

• zakup usług pozostałych: 155 697,00 zł.  

• zakup usług telekomunikacyjnych: 7 119,00 zł.  

• podróże służbowe ( delegacje do szkół ): 16 306,00 zł.  

• różne opłaty i składki: 20 784,00 zł. 

• odpisy na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych: 7 252,00 zł. 

• podatek od nieruchomości: 28 767,00 zł. 

• opłaty na rzecz budżetu państwa: 133,00 zł.  



Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawione informacje i zapytał o 

podział jednostek wchodzących i nie wchodzących w skład Krajowego Systemu 

Ratownictwa Gaśniczego i który podział jest bardziej korzystny oraz jeśli chodzi o 

zgłaszanie fałszywych alarmów jaka to skala i jaki jest procent ich wykrywalności, 

zapytał także o informacje na temat tablicy z akcją protestacyjną w PSP. 

Komendant Powiatowy PSP Radosław Radkowski poinformował, że jeśli chodzi o 

Krajowy System Ratownictwa Gaśniczego ze względu na kryteria, które trzeba 

spełniać nie przewiduje się by wszystkie jednostki wchodziły w jego skład. Komenda 

PSP w Mikołowie wystąpiła w tym roku z wnioskiem o włączenie do systemu jednej 

jednostki z terenu powiatu jednak nie została ona zakwalifikowana do włączenia w 

skład na najbliższe trzy lata. Jeśli chodzi o pytanie dotyczące fałszywych alarmów to 

nie jest to wzrost znaczący do lat poprzednich i dotyczy najczęściej samoistnego 

włączenia się zainstalowanych czujek poprzez błąd systemowy lub błąd pracownika i 

takich alarmów nie zalicza się do grupy alarmów fałszywych, a to 90 % wszystkich 

zgłaszanych alarmów. Jeżeli o chodzi o pytanie dotyczące akcji protestacyjnej 

wpisuje się ona w akcję ogólnopolską służb mundurowych i jako kierownika jednostki  

organizacyjnej poproszony zostałem o wsparcie i możliwość przedstawienia 

informacji na ten temat. Akcja ta związana jest z uzgodnieniami na temat wysokości 

podwyżek w roku bieżącym dla sfery służb mundurowych.  

Radna Grażyna Nazar zapytała czy w związku z tym, że liczebność mieszkańców 

powiatu przekroczyła próg 100 000 wiąże się to z większymi finansami. 

Komendant Powiatowy PSP Radosław Radkowski odpowiedział, że wprost nie 

przekłada się to na budżet natomiast pośrednio tak, ponieważ w zależności od 

kategorii Komendy przewiduje się liczbę strażaków, którzy są przewidziani do pracy 

administracyjnej, dlatego wystąpił z wnioskiem do Komendanta Wojewódzkiego o 

podniesienie kategorii Komendy Powiatu Mikołowskiego.  

Radna Barbara Prasoł zapytała o liczbę zatrudnienia, wolne wakaty i potrzebę 

zwiększenia zatrudnienia oraz czy nastąpiła już tym roku waloryzacja wynagrodzeń. 

Komendant Powiatowy PSP Radosław Radkowski poinformował, że w roku 

ubiegłym liczba etatów wynosiła 61, a w roku obecnym to 64 etaty. Na dzień 

dzisiejszy jest wolnych 6 wakatów i trwa nabór do służby. Patrząc na ciężar 



odpowiedzialności i zainteresowanie służbą, które jest bardzo duże, a świadczy o 

tym fakt, że na ogłoszony nabór zgłosiło się 20 osób na jedno miejsce, to liczba 

wakatów powinna być znacznie większa. Odpowiadając na pytanie dotyczące 

waloryzacji wynagrodzeń, poinformował, że PSP otrzymała w tym roku 5 % 

podwyżkę. 

Radny Tomasz Macha zapytał o kwotę wypłacanej podwyżki.   

Komendant Powiatowy PSP Radosław Radkowski odpowiedział, że jest to kwota  

ok. 500 zł. w zależności od pełnionego stanowiska.  

Radny Adam Ficek zapytał o wydatkowanie środków związanych z prowadzeniem 

samej akcji gaśniczej, jaka to kwota i czy można ją wyodrębnić. 

Komendant Radosław Radkowski odpowiedział , że wyodrębnienie takiej kwoty 

jest trudne ze względu na wpływ wielu czynników takich akcji i związane jest z 

potrzebami jakimi musi dysponować Komenda Powiatowa PSP w przeprowadzeniu 

danej akcji. 

Radny Tomasz Macha zapytał czy zostały przyznane dodatkowe środki związane z 

zadaniami dotyczącymi wprowadzenia ustawy o ochronie ludności i obronie cywilnej. 

Komendant Powiatowy PSP Radosław Radkowski poinformował, że na zadania 

wynikające z wprowadzonej ustawy przewidziane jest 0,5% PKB rocznie. 

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag do przedstawionych informacji. 

Ze względu na brak kolejnych pytań Przewodniczący Komisji podziękował  

Komendantowi panu Radosławowi Radkowskiemu za wyczerpujące informacje i 

poprosił o zabranie głosu Naczelnika Wydziału Zarządzania Bezpieczeństwem. 

Pan Bartłomiej Depta Naczelnik Wydziału Zarządzania Bezpieczeństwem omówił 

wydatki Wydziału Zarządzania Bezpieczeństwem realizowane w 2024 r. m.in.:   

- Rozdział 75224 - Kwalifikacja wojskowa  

• Plan: 76 653,00 zł  /  Wykonanie: 74 498,60zł   
 

 



 

- Rozdział 75212 – Obrona narodowa 

• Plan: 600,00 zł  / Wykonanie: 600,00 zł   

 

- Rozdział 75421 – Zarządzanie kryzysowe 

• Plan: 484 857,00 zł  / Wykonanie: 48 857,00 zł   

 

- Rozdział 75212 – Obrona narodowa 

• Plan: 600,00 zł  / Wykonanie: 600,00 zł   

 

- Rozdział 75495 – Pozostała działalność 

• Plan: 176 053,00 zł  / Wykonanie: 127 322,90 zł   

 

- Rozdział 85158 – Ochrona zdrowia 

• Plan: 105 000,00 zł  / Wykonanie: 100 000,00 zł   

w tym – przejęcie zadania organizacji izby wytrzeźwień z czterech gmin Powiatu 

Mikołowskiego tj. Mikołowa, Łazisk Górnych i Ornontowic i Orzesza - utrzymanie w/w 

izby zgodnie z porozumieniem podpisanym z miastem Ruda Śląska na kwotę  

105 000,00 zł na rok – z czego wykorzystano 100 000,00 zł, co stanowi 95,24% 

wykonania, z czego 8 240,00 zł, wykonania to środki własne, a 96 760,00 zł to 

dotacja z gmin Powiatu Mikołowskiego. Środki własne w kwocie 3.760,00 były 

wydatkowane w drugim półroczu 2024r. 

Radny Tomasz Macha zapytał, czy ze względu na dużą ilość przyjmowanych osób 

do izb wytrzeźwień rozważane jest uruchomienie takiej placówki na terenie powiatu.  

Bartłomiej Depta Naczelnik Wydziału Zarządzania Bezpieczeństwem  

odpowiedział, że koszty utrzymania izby wytrzeźwień znacznie przewyższają kwotę 

jaką powiat płaci ryczałtowo innym placówkom.   

Przewodniczący Komisji Henryk Stencel zapytał w jakich okolicznościach 

wzywany jest koroner powiatu. 



Bartłomiej Depta Naczelnik Wydziału Zarządzania Bezpieczeństwem  wyjaśnił, 

że koroner powiatu, wzywany jest do przypadków zgonów osób o nieustalonej 

tożsamości. 

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag do przedstawionych informacji. 

Ze względu na brak kolejnych pytań Przewodniczący Komisji podziękował za 

przedstawione informacje i przeszedł do kolejnego punktu porządku posiedzenia. 

4. Zaopiniowanie uchwał na następną sesję Rady Powiatu. 

Przewodniczący Komisji poinformował, że kolejnym punktem porządku posiedzenia 

jest zaopiniowanie uchwał na sesję Rady. 

Pani Katarzyna Witek – Roj  Skarbnik Powiatu przedstawiła projekt uchwały.  

• projekt uchwały w sprawie zmiany WPF Powiatu Mikołowskiego na 

okres od 2025 do 2039 roku; 

Głosowano w sprawie: Zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zmiany WPF.  

Wyniki głosowania ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, 

NIEOBECNI: 1 

Jeden z radnych opuścił posiedzenie przed jego zakończeniem. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt powyższej uchwały.  

Pani Katarzyna Witek – Roj Skarbnik Powiatu przedstawiła projekt uchwały. 

• projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu;                                                                                                          

 

Przewodniczący Komisji zapytał dlaczego to powiat zobowiązany jest do 

finansowania modernizacji i przystosowania wejścia głównego Komendy Powiatowej 

Policji w Mikołowie dla osób z niepełnosprawnością w kwocie 150 000,00 zł oraz 

dlaczego została zwiększona kwota o 100 000,00 zł. dla prawidłowej realizacji zadań 

przez Wydział Mienia.    



Wicestarosta Jarosław Sworzeń odpowiedział, że nie ma możliwości uzyskania 

dofinansowania z Komendy Wojewódzkiej Policji, dlatego powiat zobowiązał się do 

udzielenia takiego wsparcia. 

Pani Katarzyna Witek – Roj  Skarbnik Powiatu wyjaśniła, że już po złożeniu 

projektów budżetu do RIO, nastąpiło przeniesienie realizacji zadań z roku 2024        

na rok 2025.  

Radny Tomasz Macha zadał pytanie o celowość podjęcia zadań dotyczących 

dostosowania i przebudowy pomieszczeń po Powiatowym Zarządzie Dróg w 

Łaziskach Górnych dla Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie. 

Radna Grażyna Nazar wyjaśniła, że warunki panujące w budynku są bardzo trudne,  

a czas w którym nastąpi przeniesienie PCPR-u do wyremontowanych pomieszczeń 

na ul. Towarowej jest odległy i w związku z czym podjęto decyzję o wyremontowaniu 

obecnych pomieszczeń. 

Radny Tadeusz Marszolik poprosił o wyjaśnienie zadania pt. modernizacja dróg 

powiatowych na kwotę 400 000,00 zł.  

Pani Katarzyna Witek – Roj  Skarbnik Powiatu wyjaśniła, że zadanie to celowo 

zostało wprowadzone do budżetu w związku z powstałą oszczędnością na zadaniu 

rozbudowy skrzyżowania drogi powiatowej. 

W dyskusji na powyższe tematy wzięli udział: Przewodniczący Komisji Henryk 

Stencel, Wicestarosta Jarosław Sworzeń, Skarbnik Powiatu Katarzyna Witek-Roj, 

radna Grażyna Nazar, radny Tomasz Macha, radny Adam Ficek, radny Tadeusz 

Marszolik, radna Barbara Pepke, radna Barbara Prasoł. 

Następnie przystąpiono do głosowania.  

Głosowano w sprawie: Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany 

w budżecie. 

Wyniki głosowania ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, 

NIEOBECNI: 1 

Jeden z radnych opuścił posiedzenie przed jego zakończeniem. 



Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt powyższej uchwały. 

 

 

 

Pani Katarzyna Witek – Roj Skarbnik Powiatu przedstawiła kolejny projekt 

uchwały. 

• projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 

Wyry 

Głosowano w sprawie: Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Gminie Wyry. 

Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, 

NIEOBECNI: 1 

Jeden z radnych opuścił posiedzenie przed jego zakończeniem. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt powyższej uchwały. 

6. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

Przewodniczący Komisji poprosił o zgłaszanie uwag do protokołu z poprzedniego 

posiedzenia Komisji. 

W związku z niezgłoszeniem uwag przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu nr 9. 

Wyniki głosowania ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, 

NIEOBECNI: 1 

Jeden z radnych opuścił posiedzenie przed jego zakończeniem. 



7. Sprawy organizacyjne, wolne głosy i wnioski. 

Przewodniczący Komisji poinformował, że kolejne posiedzenie odbędzie się  

24 marca 2025 r., podczas którego Komisja zapozna się ze sprawozdaniem 

finansowym Powiatowego Zarządu Dróg za rok 2024, a także informacjami na temat 

planu remontów i inwestycji na drogach powiatowych w roku 2025. 

Przewodniczący Komisji przekazał, że wpłynęła odpowiedź z Zarządu Powiatu na 

złożony wcześniej wniosek w sprawie dofinansowanie zakupu busa do przewozu 

osób z niepełnosprawnościami dla PSONI. 

Pani Katarzyna Witek – Roj Skarbnik Powiatu dodała, że projekt ustawy ze 

względu na potrzebę dodatkowej analizy, będzie procedowany najwcześniej na sesji 

26.03.2025r.  

8. Zamknięcie posiedzenia. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia  zamknął 10 posiedzenie Komisji 

Budżetu i Mienia. 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: Patrycja Jurecka        

 

                                                                              Przewodniczący Budżetu i Mienia  

Henryk Stencel 


